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PROTOKÓŁ NR  4/2018 

Z POSIEDZENIA KOMISJI EDUKACJI I SPRAW SPOŁECZNYCH  

RADY POWIATU W WAŁCZU  

Z DNIA 14.06.2018 r. W GODZ. 11 08- 11 32 

 
Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji oraz zaproszeni goście wg załączonych list obecności  

( załącznik nr 1 i 2*). 

Posiedzenie odbyło się w sali narad Starostwa Powiatowego w Wałczu.  

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku posiedzenia.  

4. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu za 2017 r. – 

materiał sesyjny.  

5. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2017  – materiał sesyjny.  

6. Sprawozdanie z  realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych  za 

2017 r. – materiał sesyjny.  

7. Informacja na temat realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych w zakresie  Rehabilitacji Społecznej i przestrzeganie  praw Osób 

Niepełnosprawnych na lata 2016 – 2020, za 2017 r.- materiał sesyjny.  

8. Informacja o wykonaniu zadań z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych  w 2017 r. i realizacja zadań aktualnych. 

9. Zaopiniowanie  projektów uchwał Rady Powiatu w Wałczu: 

a) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu  

Wałeckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 rok. 

b) projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium  Zarządowi Powiatu w Wałczu za 

2017 rok. 

c) projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXIII/209/2018 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 23 

lutego 2018 r w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków  Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2018 r. 

d) projekt uchwały zmieniająca uchwałę Nr XXI/184/2009 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 26 lutego  

2009 r. w sprawie utworzenia samorządowej instytucji kultury – Powiatowej Biblioteki 

Publicznej w Wałczu i nadania jej statutu. 

e) projekt uchwały w sprawie określania tygodniowego obowiązującego wymiaru godzin zajęć 

niektórych nauczycieli w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Wałecki 

10. Sprawy bieżące.  

11. Wolne wnioski i zapytania. 

12. Zamknięcie posiedzenia.  

 

 
Ad. pkt 1. 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie otworzył i obradom przewodniczył z uwagi na nieobecność Przewodniczącej Komisji , Bogdan 

Białas.  

 

Ad. pkt 2. 

Stwierdzenie quorum. 

Prowadzący posiedzenie Komisji na podstawie listy obecności stwierdził quorum. 

Na stan ogólny 8 członków Komisji , obecnych 5 radnych. Nieobecni na posiedzeniu Komisji radne:  Izabela 

Krajnik, Elżbieta Rebacka-Sabak i Justyna Ryder.  



Wobec stwierdzonego quorum Komisja mogła podejmować prawomocne decyzje.  

 

Ad. pkt 3. 

Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Porządek posiedzenia Komisji, stanowi załącznik Nr 3 do protokołu*. 

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji przeszła do kolejnego punktu 

porządku posiedzenia. 

 

Ad. pkt 4. 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu za 2017 r. – 

materiał sesyjny.  

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji  poddała  pod głosowanie 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu za 2017 r. 

 

W wyniku głosowania Komisja  na stan obecnych 5 radnych, przy 5 głosach za, 0 głosach przeciw, 0 głosach 

wstrzymujących się  Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu za 

2017 r. została przyjęta jednogłośnie. 

 

 

Ad. pkt 5. 

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2017  – materiał sesyjny.  

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji  poddała  pod głosowanie Ocena 

zasobów pomocy społecznej za rok 2017.  

 

W wyniku głosowania Komisja na stan obecnych 5 radnych, przy 5 głosach za, 0 głosach przeciw, 0 głosach 

wstrzymujących się Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2017 została przyjęta jednogłośnie. 

 

 

Ad. pkt.6. 

Sprawozdanie z  realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych  za 

2017 r. – materiał sesyjny.  

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji  poddała  pod głosowanie 

Sprawozdanie z  realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych  za 2017 r. 

 

W wyniku głosowania Komisja na stan obecnych 5 radnych, przy 5 głosach za, 0 głosach przeciw, 0 głosach 

wstrzymujących się Sprawozdanie z  realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych  za 2017 r. została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. pkt 7. 

Informacja na temat realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych w zakresie  Rehabilitacji Społecznej i przestrzeganie  praw Osób praw 

Osób Niepełnosprawnych na lata 2016 – 2020, za 2017 r.- materiał sesyjny.  

 

Dyrektor PCPR Pani Bożena Terefenko poprosiła, aby na sesję zaprosić Przewodniczącego Rady 

Społecznej Pana Sebastiana Jałochę.  

 

Wobec braku innych głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji  poddała  pod głosowanie 

Informacji na temat realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w 

zakresie  Rehabilitacji Społecznej i przestrzeganie  praw Osób praw Osób Niepełnosprawnych na lata 2016 

– 2020, za 2017 r. 

 



W wyniku głosowania Komisja na stan obecnych 5 radnych, przy 5 głosach za, 0 głosach przeciw, 0 głosach 

wstrzymujących się Informacja o wykonaniu zadań z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych  w 2017 r. i realizacja zadań aktualnych została przyjęta jednogłośnie. 

 

 

Ad. pkt.8. 

Informacja o wykonaniu zadań z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych  w 2017 r. i realizacja zadań aktualnych. 

Przedmiotowe  informacje stanowią załącznik nr 6 i nr 7 do protokołu*.  

 

Radny Roman Wiśniewski  

- Nawiązując do tego co się działo w Sejmie i tych tak zwanych 500, 500 czy 520 na osobę 

niepełnosprawną, czyli centra pomocy rodzinie, w ogóle nie wiadomo, w jaki sposób decydowało 

partycypować w tym projekcie. Który został przeznaczony dla osób niepełnosprawnych .  

 

Dyrektor PCPR -  Bożena Terefenko  

- To jest dodatek do renty socjalnej, renta socjalna przysługuje osobą, które nie nabyły praw rentowych 

przed 18 r.ż, w którym niepełnosprawność schorzenie uniemożliwiła podjęcia zatrudnienia. Więc na pewno 

te 500+,  będzie zwiększona renta to będzie przy rencie socjalnej, to znaczy taka jak na dzień dzisiejszy 

osoby te najczęściej korzystają z dofinansowania do sprzętu, do wyjazdu na turnusy rehabilitacyjne, 

niemniej na dzień dzisiejszy czekają, jest to według kolejności ponieważ środki jakie mamy są takie a nie 

inne i nie ma na dzień dzisiejszy nie było tak, że osoby starają się pierwszeństwo zawsze dawać osobom 

niepełnosprawnym zatrudnionym korzystając z turnusów rehabilitacyjnych. Na dzień dzisiejszy nie mam 

żadnych wytycznych opinii. Wiem, że zmienił się prezes ogólnopolskiego PFRON u w Warszawie. Jest 

ktoś pełniący obowiązki. Czekam na jakieś informacje. Na dzień dzisiejszy nie mam nic. 

 

Radny Roman Wiśniewski  

- Z tego co media przekazują przez przedstawicieli rządu, to osoby niepełnosprawne grupa 

niepełnosprawnych mają zostać przeznaczone dodatkowe środki Średnio jeżeli dobrze pamiętam 520 zł i 

teraz one mają być przeznaczone na m.in.  na sprzęt rehabilitacyjny mają być zniesione limity, jeśli maja 

być zniesione to prawdopodobnie zapotrzebowanie będzie większe, a jak zapotrzebowanie na to będzie 

większe, zakładam. Czu są jakieś sygnały na ten temat czy zapotrzebowanie te będzie realizowane przy 

pomocy PCPR-u. 

 

Dyrektor PCPR -  Bożena Terefenko  

- Na dzień dzisiejszym nic nie wiem. Środki te PFRON-oskie na dzień dzisiejszy na pieluchy zostało nam 

około 90 tysięcy na środki pomocnicze. I jeśli PFRON zwiększy, to najprawdopodobniej, bo wiąże się to 

przede wszystkim ze zwiększeniem algorytmu, bo ciężko jest gdybać  jak dostałam środki w lutym, zostały 

one rozdysponowane w jakiś tam sposób i tak szczerze mówiąc do tej pory nie było problemów z osobami, 

które zgłaszały po jakiś sprzęt rehabilitacyjny to uzyskiwały, ale z tego co śledziłam to bardziej chodzi o 

Narodowy Fundusz Zdrowia, ponieważ część środków rehabilitacyjnych sprzętów jest również 

dofinansowana przez NFZ i tam te limity tez są dosyć niskie w porównaniu do ceny. Proteza kosztuje około 

16 - 12 tysięcy, nie mówiąc o tym sprzęcie. Nie jest jeszcze tak dobry wspominała. Na przykład te rowerki 

pionizujące dla  dzieci i młodzież z porażeniem kosztują 33 tysiące. To ja gdybym chciała, to ja nikomu 

nie dam 80% dofinansowania środki mamy takie jakie mamy. Dlatego jest też ta zbiórka kapsli tych innych 

rzeczy, bo osoby w ten sposób uzyskują też dofinansowanie. W przypadku dzieciaków jest o tyle fajnie, że 

te wszystkie fundacje TVN, Polsat udzielają finansowania, ale sprzęt jest bardzo drogi, więc ja sobie nie 

wyobrażam możliwości dofinansowania. My w tej chwili stoimy z resztą my przesuwamy te 50 tysięcy 

PFRON-skie. Stoimy przed takim dylematem. Pan, który był w DPS-ie dostał mieszkanie Pan jest po 

amputacji nóg, no i mam pozwolenie, stwierdza, że bez względu na to, że musiałabym mieszkać dwa lata, 

trzeba wykonać podjazdu, żeby móc wyjść z tego mieszkania na Zdobywców Wału Pomorskiego. I 

szukamy w tej chwili wykonawcy tego podjazdu i projektanta, żeby jeszcze w tym roku zostało zrobione. 

Dziewczyna, która jest w WTZ-ach intelektualnie dobra, mieszka trzeba wykonać windę. W przyszłym 

tygodniu ściągamy wykonawcę, ściągamy, ściągamy wykonawcę z łodzi który stwierdzi, czy jest 

możliwość zrobienia z takiego schodołazu, to jest poniemieckie budownictwo na wsi. Winda na pierwsze 

piętro to jest koszt około 30 tysięcy. Nawet jeśli dam 80%, to 6000 nie stać tej dziewczyny, a nie wiemy 

czy po prostu inspektor nadzoru pozwoli. Więc tego typu działania są bardziej w tej chwili potrzebne 



dostosowanie, żeby ci ludzie mogli uczestniczyć w życiu takim niż taki sprzęt rehabilitacyjny. Myślę, że 

dostęp do sprzętu rehabilitacyjnego w mieście jest. 

 

Radny Bogdan Białas  

- Ja myślę, że panu radnemu też chodziło o to czy to już efekty tych obiecanek weszły.  

 

Radna Danuta Kęsek  

- Obietnic nie. 

 

Radny Bogdan Białas  

- Obietnic nie, bo wiadomo za to musi być budżet, pieniądze. A jak to jest obiecanki się najłatwiej daje,  

a potem realizacją już jest gorzej, bo w ślad za tym muszą być pieniądze, których pewno nie było.  

 

Radny Roman Wiśniewski  

-Ale Obowiązuje ustawa z tego co wiem  

 

Dyrektor PCPR -  Bożena Terefenko  

-Weszła ustawa, weszła ustawa dająca 300+ , nikt się nie pytał PCPR-u bo my przystępujemy dla 

dzieciaków z rodzin zastępczych w pieczy do przygotowywania tego, to jest dodatkowe zadanie i  nie idą 

żadne środki i  dodatkowe obciążenie pracowników.  

 

Radny Andrzej Więckowski  

-Panie przewodniczący, jakieś dywagacje odnośnie pewnie nie ma pieniążków tutaj było powiedziane 

odnośnie tych pieniędzy dla niepełnosprawnych, że chodzi o Narodowy Fundusz Zdrowia głównie i tutaj 

nie ma co gdybać czy są pieniądze czy nie. Myślę, że spokojnie z czasem się okaże jak jak ta forma pomocy 

dodatkowej będzie wyglądała. A my na chwilę obecną tutaj na dole lepiej, żebyśmy nie gdybali, nie 

przypuszczali, tylko się zajęli faktami.  

 

Radny Roman Wiśniewski  

-Te fakty są takie, że ludzie się mnie pytają, kiedy będą mogli z tego korzystać. Ja chciałbym im 

odpowiedzieć, a nie potrafię , stąd moje pytanie sporo  mają prawo do pielucho majtek, a pielucho majtki 

zostają wydawane przez PCPR. 
  
Dyrektor PCPR -  Bożena Terefenko  

-To nie jest tak, generalnie ja jestem przeciwniczką, żeby pielucho majtki były wydawane wyłącznie przez 

Narodowy Fundusz Zdrowia, bo dla mnie tak, Opiekun osoby niepełnosprawnej, zależnej, leżącej musi iść 

do lekarza lub pielęgniarki po zlecenie  wysłać to zlecenie do Narodowego Funduszu, później iść z 

uzyskanym zleceniem do apteki, dopiero później składają dokumenty do nas. Więc uważam, że lepiej jak 

będzie pieczątka Narodowy Fundusz Zdrowia z uwagi na czas, ale do tej pory tak było. 

 

Radny Roman Wiśniewski  

- Mówimy o tym, że jest to obietnica rządowa w formie ustawy prawnie obowiązującej, która jak 

ja odbieram, mówi o tym, że osoby niepełnosprawne osobom niepełnosprawnym zniesiono limity 

na zaopatrzenie w sprzęt pomocniczy. W części ten sprzęt jest realizowany przez PCPR, ale  

w związku z tym ja szukałam śladu, w jaki sposób to jest realizowane, czy np. zostały jakieś 

instrukcje czy jakieś pieniądze, czy to jest Na razie deklaracja.  

 

Dyrektor PCPR -  Bożena Terefenko  

- Jeśli chodzi  sprzęt pomocniczy to są pieluchy, cewniki ,wspomagające to te osoby, jeśli dostały 

100% dofinansowania z Narodowego Funduszu Zdrowia wcale nie muszą do nas przyjść,  to może 

być załatwione na etapie narodowego.  

 

Radny Roman Wiśniewski  

- Mówmy o tym co jest realizowane, jeśli pielucho majtki sa realizowane i teraz zniesione limity 

na te pieluch majtki to powinny zostać zwiększone środki na to  

 

Dyrektor PCPR -  Bożena Terefenko  



- Dla NFZ nie dla nas. 

 

Radny Roman Wiśniewski  

- Kto jest  płatnikiem, bo my nie mamy w budżecie pieniędzy 

 

Dyrektor PCPR -  Bożena Terefenko  

- Ale to  dotyczy osób, które posiadają rentę socjalną, a my dajemy  wszystkim osób. My dajemy 

osobom starszym i tym podobnie. 

 

Radny Roman Wiśniewski  

- Ale niepełnosprawnym.  

 

Radna Danuta Kęsek  

- Wszystkim Którzy mają orzeczenie o niepełnosprawności. Każda osoba jak maksymalny limit 

do zakupu, pielucho majtki przykładowo 63 zł to idzie do apteki zakupuje  do 60 sztuk, np kosztuje 

200 złotych to ona przychodzi do nas, żeby żebyśmy zwrócili jej różnice, 200-63.Nie musi mieć 

renty socjalnej.  

 

Radny Roman Wiśniewski  

- Rozumiem, mówię  o osobach niepełnosprawnych, które są zaopatrywane przez PCPR  

 

Dyrektor PCPR -  Bożena Terefenko  

- Mówisz o art. 47 i dotyczy tam tylko tych co powstało przed 18 rokiem życia. I oni do nas nie 

muszą trafiać.  

 

Radny Roman Wiśniewski  

- Jeżeli realizujemy pomoc w środkach zabezpieczenia zdrowotnego i mamy na to fundusze i Teraz 

zostały zniesione limity. Jeżeli nie została zwiększona to i będzie martwe.  

 

Dyrektor PCPR -  Bożena Terefenko  

- To może być na poziomie Narodowego Funduszu Zdrowia  

 

Radny Roman Wiśniewski  

- Pełna zgoda. Ja to rozumiem.  

 

Dyrektor PCPR -  Bożena Terefenko 

- Bo to chodzi o te osoby zależne od 18 roku życia.  

 

Radny Andrzej Więckowski   

- Jak Pan obserwował ten protest w Sejmie osób niepełnosprawnych i głównie ich opiekunów. 

To tam właśnie są osoby, które tą niepełnosprawność przed 18 rokiem życia uzyskały 

najprawdopodobniej już od urodzenia. Niepełnosprawność miały i to tylko i wyłącznie dotyczy 

Narodowego Funduszu Zdrowia. Samo finansowanie, czyli na chwilę obecną Minister 

Narodowego Funduszu Zdrowia wydał rozporządzenie, bo tu chodziło też o rehabilitację takich 

osób, że te osoby mają nieograniczony dostęp do rehabilitacji i poza kolejnością. To chyba 

nawet wczoraj o tym czytałem, Także jak to się ma do praktyki? Trudno mi w tej chwili 

powiedzieć. A jeżeli się osoby niepełnosprawne pytają o jakąś tam dostępność pana, to szacunek 

dla pana. Ale też z drugiej strony to może być też troszeczkę pójście na łatwiznę przez te osoby. 

Może być.  

 

Radny Roman Wiśniewski  

- Bo miałem do czynienia z osobami niepełnosprawnymi w każdym zakresie, to one mają prawo 

iść na łatwiznę, bo one  potrzebują pomocy.  

 



Radny Andrzej Więckowski  

- Każda osoba ze znaczną niepełnosprawnością jak pani dyrektor mówiła, ma swojego opiekuna, 

który powinien takie rzeczy właśnie załatwiać, bo tutaj chodzi właśnie o osoby z ze znaczną 

niepełnosprawnością.  

 

Radny Roman Wiśniewski  

-Konkluzja jest moja ustawa nie jest realizowana przy pomocy PCPR-u, bo nie ma  na to 

dodatkowych środków.  
 

Wobec braku innych głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji  poddała  pod głosowanie 

Informacji o wykonaniu zadań z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

w 2017 r. i realizacja zadań aktualnych. 

 

W wyniku głosowania Komisja na stan obecnych 5 radnych, przy 5 głosach za, 0 głosach przeciw, 0 głosach 

wstrzymujących się Informacja o wykonaniu zadań z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych  w 2017 r. i realizacja zadań aktualnych została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. pkt.9. 

Zaopiniowanie  projektów uchwał Rady Powiatu w Wałczu: 

a) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu  

Wałeckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 rok. 

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji  poddała  pod głosowanie projekt 

uchwały. 

 

W wyniku głosowania Komisja na stan obecnych 5 radnych, przy 5 głosach za, 0 głosach przeciw, 0 głosach 

wstrzymujących się pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Powiatu  Wałeckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 rok. 

 

b) projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium  Zarządowi Powiatu w Wałczu 

za 2017 rok. 

 

Wobec braku  głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji  poddała  pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W wyniku głosowania Komisja na stan obecnych 5 radnych, przy 4 głosach za, 0 głosach przeciw, 1głosie 

wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Powiatu  Wałeckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 rok. 

 

 

c) projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXIII/209/2018 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 

23 lutego 2018 r w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków  Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2018 r. 

 

Radna - Danuta Kęsek  

- Przenosimy 50 tys. z rehabilitacji zawodowej na realizację zadań pod nazwą. Dofinansowanie do 

likwidacji barier architektonicznych i technicznych w komunikowaniu się. Ponieważ do tej pory do dnia 

dzisiejszego nie wpłynął żaden wniosek na realizację rehabilitacji zawodowej 

 

Wobec braku innych głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji  poddała  pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W wyniku głosowania Komisja na stan obecnych 5 radnych, przy 5 głosach za, 0 głosach przeciw, 0 głosach 

wstrzymujących się pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały mieniającej uchwałę Nr XXXIII/209/2018 



Rady Powiatu w Wałczu z dnia 23 lutego 2018 r w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków  

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2018 r. 

 

d) projekt uchwały zmieniająca uchwałę Nr XXI/184/2009 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 26 

lutego  2009 r. w sprawie utworzenia samorządowej instytucji kultury – Powiatowej 

Biblioteki Publicznej w Wałczu i nadania jej statutu. 

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji  poddała  pod głosowanie projekt 

uchwały. 

 

W wyniku głosowania Komisja na stan obecnych 5 radnych, przy 5 głosach za, 0 głosach przeciw, 0 głosach 

wstrzymujących się pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniająca uchwałę Nr XXI/184/2009 Rady 

Powiatu w Wałczu z dnia 26 lutego  2009 r. w sprawie utworzenia samorządowej instytucji kultury – 

Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wałczu i nadania jej statutu. 

 

e) projekt uchwały w sprawie określania tygodniowego obowiązującego wymiaru godzin zajęć 

niektórych nauczycieli w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Wałecki 

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji  poddała  pod głosowanie projekt 

uchwały. 

 

W wyniku głosowania Komisja na stan obecnych 5 radnych, przy 5 głosach za, 0 głosach przeciw, 0 głosach 

wstrzymujących się pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określania tygodniowego 

obowiązującego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli w szkołach i placówkach prowadzonych 

przez Powiat Wałecki. 

 

Ad. pkt 10. 

Sprawy bieżące. 

W przedmiotowym punkcie głosu nie zabierano 

 

Ad. pkt 11. 

Wolne wnioski i zapytania. 

W przedmiotowym punkcie głosu nie zabierano 

 

Radny Andrzej Więckowski   

- Chodzi o 50196 złotych, które zostały zdjęte tutaj z rodzin zastępczych i przeszły na to starostwa 

powiatowego i w związku z tym moje pytanie czy faktycznie te środki nie mogły być wykorzystane,  na 

dzieci z rodzin zastępczych i ewentualnie czy to nie skomplikuje planów PCPR-u, bo do końca roku jednak 

jeszcze pół roku zostało.  

 

Radny Roman Wiśniewski 

- Ta kwota jest bardzo zbieżna z tymi zobowiązaniami, które musi ponieść w sprawie sądowe.  Bo ja 

rozumiem, rozumiałbym, że jest jakaś nadwyżka, to nadwyżkę się przeznacza, ale tutaj to wygląda 

jednoznacznie, szukanie pieniędzy na poniesienie tych kosztów, a nie na nie, wynika z tego, że  jest to 

nadwyżka.  

 

Wicestarosta Wałecki Jolanta Wegner  

- Proszę Państwa z tego co rozmawialiśmy na Zarządzie i z informacji od Skarbnika wiemy, że 

zaplanowanych było nieco więcej pieniędzy dla rodzin zastępczych. I tak jak tutaj powiedział pan Roman 

Wiśniewski, musieliśmy znaleźć te pieniądze i tam te pieniądze ta nadwyżka była. Liczyliśmy się z tym, 

że  ten proces Powiat przegra po tych wszystkich uzasadnieniach sądu jasne było, ze musimy wypłacić 

odszkodowanie. Tylko tam właśnie te pieniądze mogliśmy znaleźć. Takie jest nasze wytłumaczenie i takie 

stanowisko zarządu.  

 

Radny Andrzej Więckowski   

- Moje pytanie było skierowane do Pani Dyrektor.  

 

 



Dyrektor PCPR -  Bożena Terefenko  

- Jak zawsze planując budżet na następny rok zawsze liczymy 15 -ściorga dzieci na zapas, ponieważ piecza 

zastępcza to nie jest linia produkcyjna, gdzie wszystko zawsze można przewidzieć. Zdarza się tak, że 

dostajemy 5 dzieci gdzie musimy zabezpieczyć potrzeby. Ale takie podstawowe mamy do tej pory bodajże 

jedno dziecko w tym półroczu przyszło wiemy jeszcze o 4 dzieci. Na zabezpieczenie czasu wolnego na 

ferie mamy, na psychologów mamy środki również na wypłacanie wyprawek osób usamodzielniających 

się, w tym roku już 2 dzieci wychodzi  z placówek, więc też schodzimy z tych kosztów. Niemniej jednak 

nie mogę zapewnić jak jest ze środkami na realizację tych zadań, które mamy, bo w projekcie unijnym 

który prowadzimy z zasobów naszych i bez wkładu finansowego, ze strony powiatu. Także mam nadzieję, 

że się po prostu zmieścimy. W zeszłym roku kwota zaplanowana nie była w pełni wykorzystana i należy 

tylko modlić się , żeby nie było dzieci niepełnosprawnych, bo to nie jest do umieszczenia, bo tam jest koszt 

ok. 7 tys. na dziecko miesięcznie.  

 

Radny Andrzej Więckowski   

- Jeszcze korzystając z obecności pani dyrektor. W 2020 to jest taki rok likwidacji, czy ten czas, 

przedstawienie działalności tych molochów, dużych domów dziecka.  

 

Dyrektor PCPR -  Bożena Terefenko  

- Nie ma już takich molochów? Największe domy dziecka w tej miały czas na standaryzacje  standaryzacji. 

Największa liczba osób domów dziecka w tej chwili na terenie naszego. Województwa to jest około 14 jest 

dostosowany. Już wszędzie się pisze o rodzinach zastępczych. Jest to naprawdę bardzo ciężka praca i ciężki 

nabór, żeby te rodziny zdecydowały się bardzo.  

 
Ad.pkt.12. 

Zakończenie posiedzenia 

Wobec braku innych głosów w punkcie „Wolne wnioski i zapytania” oraz wyczerpania porządku  

Przewodniczący Komisji o godz. 11 35 zamknęła posiedzenie Komisji. 

 

*  -  Załączniki do  wglądu na samodzielnym stanowisku ds. obsługi Rady Powiatu Starostwa Powiatowego 

w Wałczu  

Na tym protokół zakończono.  

   

           Wz. Przewodniczącej Komisji 

Edukacji i Spraw Społecznych 

                        

 

                          /-/  Bogdan Białas  

    

 
   Protokołowała:  

      Inspektor  

ds. obsługi Rady Powiatu 

 

   /-/ Kinga Kanduła 

 

 

 

 


